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Onderwerp 

Verslag werkbezoek burgemeester Scholten aan Bremerhaven 

Kennisnemen van 

Terugkoppeling van het werkbezoek van burgemeester Scholten aan Bremerhaven op 21 
en 22 april 2022. 

Aanleiding 

Burgemeester Scholten heeft een werkbezoek gebracht aan Bremerhaven op 21 en 22 
april 2022. In deze raadsinformatiebrief wordt u, conform de Gedragslijn inzake 
onkostenvergoedingen en declaraties e.d. burgemeester en wethouders gemeente Venlo 
2021 (hierna: Gedragslijn onkostenvergoedingen), geïnformeerd over het programma dat 
gevolgd is en de resultaten die het werkbezoek heeft opgeleverd. 

Kernboodschap 

Op 21 en 22 april 2022 heeft burgemeester Scholten een werkbezoek gebracht aan de 
stad Bremerhaven. Het programma dat hierbij gevolgd is vindt u in de bijlage. 

Het bezoek aan de stad Bremerhaven komt voort uit contacten die gelegd zijn bij de Expo 
Real beurs in München in 2017 en 2018. Met Bremerhaven is destijds zowel bestuurlijk als 
ambtelijk gesproken over zaken die beide steden aan elkaar bindt. 
Bremerhaven is één van de belangrijkste havensteden van Duitsland met een grote 
containerterminal aan de Weser bij de monding aan de Noordzee. 

Bremerhaven heeft een grote duurzaamheidsambitie en in dit kader heeft er een ambtelijk 
werkbezoek van Bremerhaven plaatsgevonden aan Venlo in 2019. De Venlose aanpak op 
het gebied van circulariteit, met het C2C-stadskantoor, bleek voor Bremerhaven een goed 
voorbeeld te zijn hoe de stad duurzamer zou kunnen opereren. Vervolgens zijn in 
Bremerhaven stappen gezet om meer naar een duurzame economie te bewegen. 
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Gemeente Bremerhaven heeft vervolgens burgemeester Scholten uitgenodigd om deze 
ontwikkelingen zelf gade te slaan en over mogelijke verdere samenwerkingen op 
duurzaamheidsgebied te spreken. Dit bezoek heeft 21 en 22 april 2022 plaatsgevonden. 

Binnen het programma was de eerste dag veel ruimte om de economische ontwikkelingen 
van Bremerhaven in ogenschouw te nemen. Het programma begon met een aantal 
inhoudelijke inleidingen van onze gastheren van het economisch ontwikkelbedrijf BIS 
Bremerhaven. Vervolgens was er een rondgang op de boot door de haven. 

Daarna volgde een werkbezoek aan FRoSTA. Dit is een groot levensmiddelenconcern dat 
zich gespecialiseerd heeft op gezond en duurzaam geproduceerde diepvries produkten. 
FRoSTA heeft duurzaamheidsconcept voor hun werkwijze ontwikkeld. Met dit bedrijf is 
verkend of een verbinding aan Brightland Campus Greenport Venlo mogelijkheden biedt. 

Na dit werkbezoek werd de zeer grootschalige containerterminal bezocht met de 
havenbus. Bremerhaven richt zich op de duurzame ontwikkeling van de haven. Hier kwam 
ook het duurzaam te ontwikkelen bedrijventerrein aan de orde. Tijdens het bezoek van de 
haven is met een vertegenwoordiging van het havenbedrijf uitvoerig gediscussieerd over 
de actuele situatie op de wereldmarkt en de uitdagingen die dit met zich meebrengt en 
vooruit gekeken welke nieuwe trends en ontwikkelingen op het gebied van logistiek zich 
afspelen in het speciaal ten aanzien van het thema duurzaamheid. 

Aan het einde van de dag volgde een netwerkdiner met Oberbürgemeister Grantz. Tijdens 
dit diner is verder gesproken over mogelijke verbindingen tussen de Brighlands Campus 
Greenport Venlo en het C2C ExpoLAB met Bremerhaven. Tijdens dit gesprek werd 
duidelijk dat Venlo en Bremerhaven veel gemeenschappelijke uitdagingen hebben (o.a. 
ontwikkeling in de logistiek, het thema duurzaamheid maar ook de ligging als stad in een 
relatieve periferie en de noodzaak om via innovatie onderscheidend te kunnen zijn). Hierbij 
is afgesproken dat de heer Grantz volgend jaar wordt uitgenodigd om de 
campusontwikkelingen in Venlo te komen bekijken. 
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De tweede dag bestond uit een aantal bezoeken aan projecten in Bremerhaven op het 
gebied van innovaties ten aanzien van het thema duurzaamheid. Eén van de 
zwaartepunten van Bremerhaven is de doorontwikkeling van Waterstof voor het klein- en 
middelgroot gebruik. 

Bovenstaande werd onder andere duidelijk bij het bezoek aan de Hochschule van 
Bremerhafen, het toekomstige C2C-geïnspireerde bedrijventerrein "Lunedelta" als 
onderdeel van de herstructurering van de voormalige luchthaven en het Technologie 
Transfer Zentrum waarbij de toepassing van Waterstof voor klein en middelgroot gebruik 
aan bod kwam. 

Daarna kwam er een einde aan het werkbezoek en werd de terugreis aanvaard. 

Concluderend: 

Naar voorbeeld van Venlo heeft Bremerhaven op het gebied van duurzaamheid in korte 
tijd flinke stappen gezet. De positionering van Venlo als C2C-hoofdstad, met het 
stadskantoor als boegbeeld, heeft hier nadrukkelijk model voor gestaan. 

Inmiddels heeft Bremerhaven, zeker op het vlak van waterstof, belangrijke ontwikkelingen 
aangejaagd. Een nadere samenwerking tussen Venlo en Bremerhaven op gebied van 
duurzaamheid behoort tot de mogelijkheden. Hier zou nadrukkelijk de verbinding gezocht 
kunnen worden met de Brightlands Campus Greenport Venlo en het C2C-Expolab. 
Concreet is door het gemeentelijke economisch ontwikkelbedrijf BIS concreet voorgesteld 
een verkenning te starten naar de mogelijkheden voor een door Europa gesubsidieerde 
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(lnterreg Noordwest-Europa) samenwerking om innovaties op het gebied van logistiek, 
duurzaamheid/C2C en agrobusiness verder aan te jagen. 

Een bestuurlijk werkbezoek van gemeente Bremerhaven aan Brightlands Campus 
Greenport Venlo zal hiertoe gepland worden. 

Conform de gedragslijn Onkostenvergoeding (paragraaf 4.5) dienen we verantwoording af 
te leggen over de kosten. 

Kostenoverzicht (bestuurlijk) 

Bremerhaven heeft een aantal duurzaamheidsontwikkelingen 
doorgevoerd naar voorbeeld van Venlo (o.a. stadskantoor). 
Burgemeester Scholten is uitgenodigd door gemeente 

Functioneel belang Bremerhaven om deze ontwikkelingen zelf gade te slaan. 
Daarnaast betrof het werkbezoek een verkenning van 
mogelijke verdere samenwerking op duurzaamheidsgebied 
tussen Venlo en Bremerhaven met het oog op Europese 
subsidiemogelijkheden. 

Tijdstip 21 en 22 april 2022 
Tijdsbeslag 2 dagen 
Hotelkosten 156,- incl. ontbijt 
Reiskosten 120,- 
Verblijfkosten Niet van toepassing 
Overige kosten Niet van toepassing 
Totale kosten 276,- wethouder/burgemeester 

Communicatie 

Er is geen verdere communicatie noodzakelijk. 

Vervolgprocedure raad 

van toepassing. 

Burge 
de secr de burgemeester 
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